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2023-05-17 Det har inkommit frågor i andra upphandlingar av Konferenser och möten 2022 som är av 

intresse även i denna upphandling. Dessa frågor och svar redovisas nedan:

Fråga: Är det möjligt att lägga anbud även om leveransorten ligger i en kommun som inte finns med som 

anbudsområde?

Svar: Anbudsgivarens Konferensanläggning ska vara belägen inom någon av de geografiska 

anbudsområden (kommun/kommundelar) som finns definierade i avsnitt 1.9 ”Antal Ramavtalsleverantörer 

per anbudsområde”. I de fall kommunen är indelad i en eller flera kommundelar framgår avgränsningarna av 

Bilaga Kartor (Stora konferenser). 

Fråga: Finns det möjlighet att se över avbokningsreglerna. Det är svårt att tillåta avbokning kostnadsfritt 

upp till 14 dagar innan mötet.

Svar: Avbokningsreglerna kvarstår

Fråga: Ang 5.6.2.1.b Om man uppfyller kravet men ligger precis på gränsen dvs 40 kan man då skriva enligt 

nedan. Vi uppfyller i dagsläget kravet men i det fall Creditsafe under utvärderingstiden skulle sänka 

bedömning under 40 så bifogar vi Fullgörandegaranti av moderbolaget. Måste vi då även lägga till 

moderbolaget under 5.2. Åberopande av kapacitet?

Svar: Anbudsgivaren ska enligt avsnitt 5.6.2 ”Ekonomisk och finansiell ställning” uppfylla kravet på 

ekonomisk och finansiell ställning (rating enligt kreditupplysningsföretaget Creditsafe AB:s register på lägst 

40) vid Kammarkollegiets kontrolltillfälle dvs. vid kvalificeringen samt under Ramavtalstiden. I de fall 

anbudsgivaren vid kontrolltillfället i samband med kvalificeringen inte uppfyller kravet på ekonomisk och 

finansiell ställning begär Kammarkollegiet, som ett kompletterande dokument enligt avsnitt 5.8 

”Sammanställning över kompletterande dokument” pkt 6, in en annan utredning till styrkande av krav på 

ekonomisk ställning enligt avsnitt 5.6.2.1 ”Alternativa sätt att styrka ekonomisk och finansiell ställning”.

Fråga: Alla våra hotell är Green Key Certifierade. Man får ett nytt intyg varje år samma månad som det 

tidigare går ut. För att undvika den panik som blev vid förra upphandlingen så uppskattar vi om ni anger 

vilken månad som minst måste stå på certifikatet så att vi kan förbereda med Green Key om vi behöver 

tidigareförlägga en del förlängningar av certifikat. Det brukar vara under utvärderingsfasen men det står 

ingen tidpunkt för denna, enbart att tilldelning sker under Q4.

Svar: Kravet på miljöledningssystem tillhör kvalificeringsfasen i upphandlingen. För att styrka kraven ska 

anbudsgivaren efter sista anbudsdag, utan dröjsmål när Kammarkollegiet begär det, som ett 

kompletterande dokument, inkomma med antigen ett giltigt certifikat för ett visst miljöledningssystem, t.ex. 

ISO 14001, EMAS-registrering, EU Ecolabel, Svanen, Green Key, eller en beskrivning av anbudsgivarens 

miljöledningssystem som innehåller i punkt 1-4 i avsnitt 5.6.3 ”Miljöledningssystem” efterfrågade uppgifter. 

Med ”giltig certifikat” avses ett certifikat som är giltigt under minst perioden juni-december 2023.

Fråga: Ang. fråga 8-161.3.3.1 a och b. Kan man skriva ja på fråga a) och ange i fråga b) att vi kan göra detta 

mot en kostnad för grupper med mer än 100 personer eller är detta inte tillåtet?

Svar: I svaret på fråga a) anger anbudsgivaren om Konferensanläggningen kan erbjuda elektronisk 

deltagarhantering (mot extra debitering), oavsett hur stort deltagarantalet är. I fråga b) lämnar 

anbudsgivaren en beskrivning av Tjänsten elektronisk deltagarhantering i de fall anbudsgivaren kan erbjuda 

den Tjänsten.

Fråga: Ang. fråga 8-161.3.4. Om man anger priser för parkering kan man skriva att priset är Aktuellt pris. 

Detta pris kan komma att ändras under de 4 åren som upphandlingen är aktuell

Svar: Ange det pris som gäller vid anbudstillfället.

Fråga: Två frågor angående statistik. Fråga 1: Är det korrekt uppfattat att man en gång i kvartalet ska 

lämna in den totala försäljningsredovisningen per ramavtal eller har man möjlighet att lämna in den totala 

försäljningsredovisningen i en klumpsumma för alla konferensramavtal som konferensanläggningen har? 

Fråga 2: Den statistiken som ska lämnas en gång per år som är fördelat på deltagarspann är det korrekt 
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uppfattat att det är en försäljningsredovisning per ramavtal dvs den totala försäljningsredovisningen för 

hela deltagarspannet. Eller ska även denna delas upp i flera olika deltagarspann?

Svar: Fråga 1: Statistiken gäller per Ramavtal. Fråga 2: Enligt avsnitt 6.14.3 ”Redovisning och statistik” ska 

Ramavtalsleverantören i den årliga statistiken för respektive Ramavtal redovisa dels Total omsättning per 

aktuell tidsperiod (SEK) särredovisat för Små respektive Stora konferenser dels Total omsättning per 

helpension och dagkonferens fördelat per deltagarspann (SEK) avser Små konferenser.

Fråga: Vi har en konferensanläggning som för närvarande totalrenoveras (och är stängd) men kommer att 

öppna i augusti 2023 får vi skicka in upphandlingen? Denna fråga avser samtliga 5 konferensupphandlingar.

Svar: För att kunna ingå i anbudet ska Konferensanläggningen uppfylla de krav som ställs i upphandlingen 

vid anbudstillfället.

Fråga: Om det inte finns en karta på en ort är det då kommungränsen som gäller?

Svar: I de fall det inte finns en karta över ett geografiskt anbudsområde utgör kommungränsen gränsen.

Fråga: Om hotellkedjan som är registrerat i TendSign har ett organisationsnummer och hotellen har ett eget 

organisationsnummer för varje hotell. Kan då hotellkedjan lämna ett anbud för varje hotell via hotellkedjans 

inlogg och Kammarkollegiet skriver ett avtal med respektive hotell som det fungerat förut?

Svar: I de fall det blir aktuellt att teckna Ramavtal med en Konferensanläggning kommer det att tecknas med 

respektive Konferensanläggning.

Fråga: Upphandlingarna är omnämnda med 2022 men gissar att det är fel angivet & skall korrigeras till 

2023.

Svar: Nej 2022 är korrekt då projektet startade under 2022.

Fråga: En fråga ang. Uppräkningstalet. I upphandlingen står det att det är 0,43 men i exemplet står det 1,5 

vilket är det som gäller?

Svar: Uppräkningstalet i upphandlingen Stora konferenser och möten är 0,43. Uppgifterna i bilagan 

Utvärderingsmodell uträkningstal i procent, är enbart ett exempel på hur uträkningen går till.

Alla

Datum:

Till:Från:

Publikt informationsmeddelande

Lisa Sundberg/Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

2023-05-23  11:18

2023-05-23 Det har inkommit frågor i övriga upphandlingar av Konferenser och möten 2022, som kan vara 

av intresse även i denna upphandling, se nedan.

Fråga: Kan ni ange vilka bilagor ni önskar att vi skickar in tillsammans med anbudet och vilka bilagor vi ska 

skicka in när ni efterfrågar det.

Svar: Vilka bilagor som ska bifogas anbudet framgår av avsnitt 1.2. Innehållsförteckning. Vilka bilagor som 

tas in som kompletterande dokument framgår av avsnitt 5.8 Sammanställning kompletterande dokument.

Fråga: Ang Underleverantörer. Om vi har en extern restaurang på hotellet. Dvs vi driver den inte själva men 

de lagar all mat som inkluderas i konferenspaketet skall dessa då anges som underleverantör? Har det 

någon betydelse om denna del (lunch och middag) överstiger eller understiger 10% av det totala 

konferenspaketet?

Svar: I avsnitt 4.1 ”Krav på Tjänsten” framgår att i de fall anbudsgivaren kommer att använda en särskild 

Underleverantör för att uppfylla kravet på drift av konferensverksamheten ska detta anges i Anmälan om 

särskild Underleverantör. Underleverantör för restaurang omfattas därmed inte.

Fråga: Bilagan Sanningsförsäkran ligger inte i bifogade bilagor men den kanske ni skicka ut i efterhand?

Svar: Se Kompletterande dokument Sanningsförsäkran Stora konferenser.  

Fråga: Det finns ingen bilaga för leverantörsuppgifter som brukar bifogas anbudet är detta något vi inte 

behöver skicka in?

Svar: Vi kommer att ta in motsvarande uppgifter från de leverantör som erhåller ramavtal. 

Fråga: Skall utkastet avseende personuppgiftsbiträdesavtal fyllas i och bifogas med övriga dokument i 

upphandlingen?

Svar: Som framgår av avsnitt 1.2 ”Innehållsförteckning” är Utkast personuppgiftsbiträdesavtal en bilaga som 

innehåller information och ska därmed inte bifogas  med anbudet. Vid behov kan dokumentet att användas 

vid avrop. 

Fråga: Vad räknas som övrig kommun del, då det inte gick att utläsa genom de bifogade kartorna då det inte 

fanns med för flertal städer.

Svar: Se svar på fråga i informationsmeddelande som skickades ut  2023-05-17.

Fråga: 7.18.2 Avbokning av Tjänst Bilden av tabellen är klippt så det går bara att ser kolumnen fullt ut till och 

med 151-250.

Svar: Bilden på tabellen är beskuren i pdf (vi ber om ursäkt för det) men tabellen framgår i sin helhet när 

man klickar på länken för kapitel 7 ”Allmänna villkor” i TendSign

Alla

Datum:

Till:Från:

Publikt informationsmeddelande

Lisa Sundberg/Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

2023-05-25  16:17

2023-05-25 Det har inkommit frågor i övriga upphandlingar av Konferenser och möten 2022, som kan vara 
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av intresse även i denna upphandling, se nedan.

Fråga: Fråga avseende punkten 6.17.3 Ramavtalsleverantörens rätt till överlåtelse av Ramavtalet, i utkastet 

till ramavtal. Vi uppfattar det som att detta avtalsvillkor omfattar situationer där det sker ett faktiskt byte av 

ramavtalsleverantör (dvs. att det sker förändring i vem som är avtalspart), och att avtalsvillkoret därmed 

inte omfattar situationer då det enbart sker förändringar i ägandet av ramavtalsleverantören (dvs. då 

aktierna i ramavtalsleverantören överlåts). Är detta korrekt uppfattat?

Svar: Det stämmer att avtalsvillkoret omfattar faktisk byte av avtalspart, och inte de situationer som endast 

innebär att ramavtalsleverantörens ägarsammansättning ändras i samband med aktieöverlåtelse.

Fråga: Jag har en fråga angående tidigare information om att styrka kravet på 5.6.2.1.b. och om man 

eventuellt behöver ange ett alternativt sätt att styrka ekonomisk ställning. Behöver man redan i 

upphandlingen på 5.6.2.1.b skriva vilket alternativt sätt man vill använda om det är aktuellt och behöver 

man då även lämna in denna handling (ex en annan kreditupplysning) med upphandlingen? Eller räcker det 

att man på fråga 5.6.2.1.b svarar. Om kreditupplysningen i Creditsafe skulle falla under 40 avser vi att 

använda ett av alternativen 1-5 för att styrka vår ekonomiska ställning.

Svar: I de fall anbudsgivaren inte uppfyller kravet om rating på lägst 40 enligt kreditupplysningsföretaget 

Creditsafe AB:s register så ska anbudsgivaren i svaret på fråga b) i avsnitt 5.6.2.1 ”Alternativa sätt att 

styrka ekonomisk och finansiell ställning” preliminärt ange vilket/vilka av de fem (5) alternativa sätten att 

styrka ekonomisk och finansiell ställning som anbudsgivaren vill använda. Anbudsgivaren styrker kravet på 

ekonomisk ställning genom att, som kompletterande dokument, lämna in alternativ utredning enligt avsnitt 

5.6.2.1. Kompletterande dokument lämnas in, som framgår av avsnitt 5.8  "Sammanställning över 

kompletterande dokument” utan dröjsmål när Kammarkollegiet begär det dvs. de bifogas INTE anbudet.

Fråga: Om anläggningen är Svanen märkt måste man ändå • göra en beskrivning av anbudsgivarens 

miljöledningssystem som innehåller i punkt 1-4 nedan efterfrågade uppgifter.

Svar: Är Konferensanläggningen miljöcertifierad ska anbudsgivaren, som kompletterande dokument, lämna 

ett giltigt certifikat för ett det aktuella miljöledningssystemet, i detta fall Svanen. Någon beskrivning utöver 

det behövs då inte.

Fråga: Avtalets längd - är det 2+1+1 år? Jag läser 48 månader men också datumet 2027-12-31

Svar: Enligt avsnitt 1.7 "Ramavtalets ingående och löptid" beräknas Ramavtalet träda i kraft 2024-01-01, om 

upphandlingen inte blir föremål för överprövning, och löper därefter under en period av högst 48 månader. 

Om Ramavtalet tecknas 2024-01-01 löper det således som längst t.o.m. 2027-12-31.

Alla

Datum:

Till:Från:

Publikt informationsmeddelande

Lisa Sundberg/Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

2023-05-30  16:36

2023-05-30 Det har inkommit frågor i övriga upphandlingar av Konferenser och möten 2022, som kan vara 

av intresse även i denna upphandling, se nedan.

Fråga: Vi håller på med certifiering av Green Key, vilket dokument behöver vi bifoga för att påvisa det?

Svar: För att uppfylla kravet enligt avsnitt 5.6.3 "Miljöledningssystem" ska anbudsgivaren, som 

kompletterande dokument, inkomma med antigen ett giltigt certifikat för ett visst miljöledningssystem, t.ex. 

ISO 14001, EMAS-registrering, EU Ecolabel, Svanen, Green Key, eller en beskrivning av anbudsgivarens 

miljöledningssystem som innehåller i avsnittet under punkt 1-4 efterfrågade uppgifter. Är certifieringen inte 

klar ska således en beskrivning enligt punkt 1-4 i avsnitt 5.6.3 lämnas som ett kompletterande dokument.

Fråga: Om man inte fått sin nya certifiering av Svanen kan man bifoga den gamla certifiering till vi fått det 

nya?

Svar: Ja om certifikatet fortfarande är giltigt. Är certifikatet inte längre giltigt lämnas istället en beskrivning av 

anbudsgivarens miljöledningssystem som innehåller i avsnitt 5.6.3 "Miljöledningssystem" under punkt 1-4 

efterfrågade uppgifter.

Fråga: Om man inte har ett giltigt certifikat gällande miljöledningssystemet ska man då bifoga en beskrivning 

av vårt gällande miljöledningssystem?

Svar: Har anbudsgivaren inte något giltigt certifikat för ett visst miljöledningssystem, t.ex. ISO 14001, 

EMAS-registrering, EU Ecolabel, Svanen, Green Key, lämnas istället en beskrivning av anbudsgivarens 

miljöledningssystem som innehåller i avsnitt 5.6.3 "Miljöledningssystem" under punkt 1-4 efterfrågade 

uppgifter.

Dold

Datum:

Till:Från:

Privat fråga

Dold

2023-06-07  15:45

Hej, väntar fortfarande svar på min fråga som jag skickat både som mail och i frågeforumet. Vi har lämnat in 

ett anbud för dagskonferens från 151 personer. En av våra referenter glömde skriva datum för den 

genomförda konferensen. Är det ok att det inte står något på datumfältet eller måste jag återkalla anbudet 

och be referensen skriva datum?

Från: Dold

Datum:

Till:

Privat svar 2023-06-07  16:26

Dold

Hej,

Er fråga finns besvarad, se fråga 10.
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Alla

Datum:

Till:Från:

Publikt informationsmeddelande

Lisa Sundberg/Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

2023-06-07  16:17

2023-06-07 Det har inkommit frågor i övriga upphandlingar av Konferenser och möten 2022, som kan vara 

av intresse även i denna upphandling, se nedan.

Fråga: Frågor 6.13 Underleverantör: Fråga 1: Vad menar ni med ...Underleverantör anses utföra en väsentlig 

del av Kontrakten om delen utgör minst 10% av Ramavtalsleverantörens totala försäljningen enligt 

Ramavtalet. Är det totala försäljningen per år eller för hela avtalsperioden 48 månader (4 år)? 

Fråga 2: Vi har teknisk utrustning, konferenskamera för hybridmöten på plats i två av våra mindre lokaler för 

max 50 personer respektive 30 personer. I övrigt så har vi en extern samarbetspartner/teknikbolag som vi 

tar in för lösningar i våra större lokaler. OM vi bedömer att vi INTE kommer att behöva anlita den externa 

samarbetsparten i så stor utsträckning för ramavtalskunder, så att det uppnår minst 10% av totala 

försäljningen enligt Ramavtalet, behöver vi då fortfarande anmäla vår underleverantör genom blanketten 

"Anmälan om särskild Underleverantör"? 

Fråga 3: OM vi enligt punkt 2. inte behöver anmäla vår underleverantör genom blanketten "Anmälan om 

särskild underleverantör", MEN vi upptäcker att efterfrågan från ramavtalskunderna på kompletterande 

teknik för hybridmöten i stora lokaler blir större än förväntat, så att försäljningen genom underleverantören 

uppnår minst 10% av den totala försäljningen enligt Ramavtalet, vad händer då? Vad gör vi då?

Svar: Svar 1: Hela Ramavtalets löptid dvs. 48 månader. 

Svar 2: I avsnitt 4.1 ”Krav på Tjänsten” framgår att i det fall anbudsgivaren kommer att använda en särskild 

Underleverantör för att uppfylla kravet på DRIFT av konferensverksamheten ska detta anges i Anmälan om 

särskild Underleverantör. Underleverantörer för andra typer av Tjänster (t.ex. teknisk utrustning) behöver 

inte anmälas. 

Svar 3: Se svar 2 ovan. 

Fråga: I den övergripande ingresstexten om vad ni eftersöker i Miljöledningssystemet så har ni en punkt 

som säger: ”Till beskrivningen ska anbudsgivaren bifoga ett exempel paa dokumentation från en genomförd 

uppföljning och av eventuella identifierade avvikelser.” Jag kan inte i frågorna finna vart denna info skall 

besvaras. Eller menar ni att den skall finnas tydlig i vår Hållbarhetspolicy?

Svar: Enligt avsnitt 5.6.3 ”Miljöledningssystem” ska anbudsgivaren, för att styrka kravet på 

miljöledningssystem, som ett kompletterande dokument, lämna antingen ett giltigt certifikat för ett visst 

miljöledningssystem, t.ex. ISO 14001, EMAS-registrering, EU Ecolabel, Svanen, Green Key eller en 

beskrivning av anbudsgivarens miljöledningssystem som innehåller de i punkt 1–4 i avsnitt 5.6.3 

efterfrågade uppgifterna. Punkten 4 omfattar bl.a. ett exempel på dokumentation från en genomförd 

uppföljning och av eventuella identifierade avvikelser. 

Fråga: Vi är en konferensanläggning som stänger över sommaren cirka 7 veckor direkt efter midsommar 

samt mellandagarna mellan jul och nyår. Enligt dokument 4. Tekniska krav – Kravspecifikation, punkt nedan: 

”4.1.1.2 Krav på Konferensanläggningen, konferensverksamhet, Konferensanläggningen ska bedriva 

konferensverksamhet under hela året.” Med information gällande stängning viss period, undrar jag om vi 

trots detta med tanke på kravet ovan ändå kan lämna in en ett anbud?

Svar: Enligt kravet i avsnitt 4.1.1.2 ”Krav på Konferensanläggningen, konferensverksamhet” ska 

Konferensanläggningen bedriva konferensverksamhet under hela året. Är Konferensanläggningen stängd 

under viss period av året är kravet inte uppfyllt.

Alla

Datum:

Till:Från:

Publikt informationsmeddelande

Lisa Sundberg/Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

2023-06-09  08:48

Sista anbud/ansökansdag ändrad från 2023-06-20 till 2023-06-27

Alla

Datum:

Till:Från:

Publikt informationsmeddelande

Lisa Sundberg/Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

2023-06-09  11:17

En rättelse har genomförts. Kammarkollegiet har identifierat ett fel i avsnitt 6.11.2 Prisjustering (första 

meningen, andra stycket). Rätt text ska vara: 

”Därefter kommer Kammarkollegiet begära prisjustering en (1) gång per avtalsår i enlighet med SCB:s index 

KPI, huvudgrupp ”Restauranger och logi”.”

Med anledning av rättelsen har tiden för frågor och svar förlängts till och med den 14 juni. Eventuella frågor 

besvaras senast 6 dagar innan sista anbudsdag. Sista dag för att lämna anbud har förlängts till och med 

den 27 juni.

Alla

Datum:

Till:Från:

Publikt informationsmeddelande

Lisa Sundberg/Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

2023-06-09  11:17

2023-06-09 Det har inkommit frågor i övriga upphandlingar av Konferenser och möten 2022, som kan vara 

av intresse även i denna upphandling, se nedan.

Fråga: Hur många kommer med i upphandlingen per område? Finns det ett tak för hur många som kommer 

listas i tex Malmö? Så om max är 7 anläggningar så kommer inte den 8:e med?

Svar: I avsnitt 1.9 ”Antal Ramavtalsleverantörer per geografiskt anbudsområde (kommun/kommundel)” 

framgår hur många följande antal Ramavtalsleverantörer per geografiskt anbudsområde 

(kommun/kommundel) som Kammarkollegiet kommer att tilldela Ramavtal, under förutsättning att så många 

anbud uppfyller ställda krav. I avsnitt 3.1 ”Process för prövning, utvärdering och kvalificering” framgår vad 
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som gäller om två eller flera godtagbara anbud efter utvärdering erhåller samma jämförelsesumma.

Fråga: Med hänvisning till fråga om att anmäla en Underleverantör om det gäller DRIFT. Om vi behöver 

komplettera en konferenslokal både med extern teknik (extra utrustning) och extern tekniker från en 

underleverantör för större hybridmöten. Räknas det då som DRIFT, så att vi behöver anmäla 

underleverantören?

Svar: Nej, det räknas inte som drift av Konferensanläggningen och anmälan om särskild Underleverantör för 

tjänsten behöver inte lämnas.

Alla

Datum:

Till:Från:

Publikt informationsmeddelande

Lisa Sundberg/Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

2023-06-15  15:52

2023-06-15 Det har inkommit frågor i övriga upphandlingar av Konferenser och möten 2022, som kan vara 

av intresse även i denna upphandling, se nedan.

Fråga: Fråga 1:  Kan ni förtydliga vad som gäller då "en ramavtalsleverantör inte får vara underleverantör till 

en annan ramavtalsleverantör" Gäller detta även om man åberopar ett annat företags kapacitet för sin 

finansiella och ekonomiska ställning? 

Fråga 2:  Dvs kan vårt moderbolag vara underleverantör för ett av våra hotells organisationsnummer på en 

ort för att säkra den ekonomiska ställningen? 

Fråga 3:  Moderbolagets organisationsnummer (som inkluderar många hotell) kommer även (om man får 

positivt tilldelningsbesked) vara ramavtalsleverantör på andra orter.

Svar: Svar 1: Ja. 

Svar 2: Ja. 

Svar 3:  I Avsnitt 5.2 ”Åberopande av andra företags kapacitet” framgår under rubriken "Samarbetsformer": 

En anbudsgivare (A) ska inte ingå som åberopat företag eller Underleverantör till annan anbudsgivare (B) 

(inom samma anbudsområde). I de fall A trots detta ingår som åberopat företag till B, och B kan visa att den 

förfogar över A:s kapacitet, kommer A:s anbud i denna del inte att godkännas. Det innebär att ett företag 

kan lämna anbud inom ett geografiskt anbudsområde där detta företag inte åberopas av någon annan 

anbudsgivare för ekonomisk och finansiell ställning .  

Fråga: När behöver man som leverantör bifoga personuppgiftbiträdesavtal? Är det bara då man använder 

någon samarbetspartner, och inte administrerar bokningarna själv? Vi sköter all hantering av uppgifter om 

gästerna själva. Således bedömer jag att vi inte behöver bifoga detta avtal. Hur ligger det till?

Svar:  I avsnitt 1.2 ”Innehållsförteckning" framgår att bilaga Utkast personuppgiftsbiträdesavtal är en bilaga 

som innehåller information och som INTE bifogas med anbudet. Innehållet är ett utkast (justeringar kan ske) 

till personuppgiftsbiträdesavtal som upprättas mellan Ramavtalsleverantören och Avropsberättigad om 

Ramavtalsleverantören eller en Underleverantör behandlar personuppgifter för Avropsberättigads räkning, 

se avsnitt 7.16 ”Behandling av personuppgifter”.  

Fråga: Vid förra upphandlingen tillhörde vi kommundel 1- i denna kommundel 3- stämmer det att man har 

gjort om kommundelarna?

Svar: De geografiska anbudsområdena har setts över och i flera fall justerats inför denna upphandling, 

jämfört med nuvarande ramavtal. 

Fråga: Vad exakt menas med elektronisk deltagarhantering som ni efterfrågar? 

Svar: Frågan avseende Elektronisk deltagarhantering är endast för information till de avropsberättigade 

myndigheterna. I det fall anbudsgivaren kan erbjuda elektronisk deltagarhantering har denna möjlighet att i 

sitt anbud beskriva på vilket sätt.

Fråga: Skall bilaga om "INTYGANDE MED ANLEDNING AV EU-SANKTIONER" signeras och bifogas i anbudet 

oavsett?

Svar: Intygande med anledning av EU-sanktioner är ett kompletterande dokument som anbudsgivaren ska 

lämna in utan dröjsmål när Kammarkollegiet begär det. Se avsnitt 5.8 ”Sammanställning över 

kompletterande dokument”. Dokumentet ska således inte bifogas med anbudet. 

Fråga: Behöver man ha stadigvarande utskänkningstillstånd för att svara ja eller räcker det att man kan 

söka ett tillfälligt utskänkningstillstånd.

Svar: Frågan om utskänkningstillstånd är för information till avropsberättigade myndigheter. Det är således 

inget krav eller kriterium. 

Fråga: Ett hotell kan lämna anbud i alla 5 konferenskategorier om hotellet har den kapaciteten. Vi tolkar det 

som att man då lämnar ett anbud per konferenskategori, dvs 5st anbud. Innebär det att 5st 

sanningsförsäkran ska bifogas?

Svar: I de fall en anbudsgivare önskar lämna anbud i samtliga fem upphandlingar ska fem anbud lämnas, ett 

per upphandling. Sanningsförsäkran lämnas som kompletterande dokument i var och en av de fem 

upphandlingarna. 

Fråga: Under" 6.3.2 Avropsberättigade" framgår det alla myndigheter under regering och riksdag i hela 

Sverige kan avropa från detta blivande avtal. Istället för att avgränsa i avstånd har ni valt att avgränsa med 

kommungräns och dessutom uteslutit hundratals konferensanläggningar i en offentlig upphandling. Vi hade 

förstått om varje enskilda kommuner upphandlar och vill avgränsa för att gynna sin kommunen. I detta fallet 

blir det att staten går in och gynnar "konferensanläggningar i utvalda kommuner" som vi tolkar detta. 3 

frågor: 
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Fråga 1: Vilket lagstöd har ni har för att få göra denna uteslutning? 

Fråga 2: Kommer Regeringskansliet i Stockholm kunna göra avrop från en antagen anläggning i Uppsala? 

Fråga 3: Om inte, hur skall kontroll av denna avgränsningen ske?

Svar: Svar 1: Urvalet av anbudsområden utgår från efterfrågan som baseras på redovisad omsättning per 

geografiskt anbudsområde på tidigare och nuvarande Ramavtal samt avropsberättigade myndigheters 

behov. 

Svar 2: Ja 

Svar 3: Ej aktuell.

Fråga: Sedan 1 år tillbaka har staden ritat om stadsområdena och vårt hotell ingår numer i Stockholm stad 

och ej i Solna Stad och vi har ej per i dag fått någon ny postadress/postnummer. Enligt kartan Stockholm 

Kommundel 4 ligger vårt hotell inte inom er avgränsning utan strax norr om och vi tolkar det därför som att 

hotellet ligger inom ”Solna kommun övrig” Vi vill bara säkerställa att så är fallet.

Svar: Anbud ska lämnas i det geografiska anbudsområde (kommun/kommundel) där Konferensanläggningen 

är belägen. Anbudsgivaren ansvarar för att säkerställa inom vilket geografiskt anbudsområde 

Konferensanläggningen är belägen. Kommun övrig utgör den del av kommunen som inte omfattas av 

kommundelen (kartan). Kommungränsen är gränsen och avgörande, inte postnummer.

Alla

Datum:

Till:Från:

Publikt informationsmeddelande

Lisa Sundberg/Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

2023-06-15  15:56

Nu är samtliga frågor besvarade och finns i TendSign. Tiden för att ställa frågor har passerat och inga fler 

frågor kommer att bevaras.

Alla

Datum:

Till:Från:

Publik fråga 1

Dold

2023-05-23  15:10

Punkt 8-161.2.1 Anbudspris c) Takprisfika: Kaffe/te inkl. bröd (Smörgås/bulle) per deltagare.

Frågan är om priset skall vara för en fikapaus eller för två, alltså både fm och em?

Från: Alla

Datum:

Till:

Publikt svar 2023-05-25  16:17

Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

Priset i avsnitt 8-161.2.1 punkt c) avser enbart ett fika.

Alla

Datum:

Till:Från:

Publik fråga 2

Dold

2023-05-31  09:27

8-161.3.2 Information om Konferensanläggningen

h. Kan Konferensanläggningen tillhandahålla övernattningsrum?

Vi har ett partnerhotell på andra sidan gatan där vi bokar in våra konferensgäster/artister och 

föredragshållare för övernattning.

Räknas detta som att vi kan tillhandahålla övernattningsrum?

Från: Alla

Datum:

Till:

Publikt svar 2023-06-01  16:37

Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

Ja. Till skillnad från Små konferenser, Helpension behöver övernattningsrummen inte vara belägna 

inom Konferensanläggningen och Underleverantören/partnern inte heller anmälas som särskild 

Underleverantör.

Alla

Datum:

Till:Från:

Publik fråga 3

Dold

2023-05-31  09:30

8-161.3.4 Information om Konferensanläggningens faciliteter

Parkeringsfrågor.

Vi ligger mitt i stan och i grannfastigheten (ett affärshus finns garage) samt att det finns gatuparkering runt 

vårt kvarter.

Räkans detta som att vi har parkering, eller måste det vara garage och parkering som ägs/förvaltas av 

konferensanläggningen?

Från: Alla

Datum:

Till:

Publikt svar 2023-06-01  16:37

Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

För att svara Ja på frågorna om parkeringsplatser och garageplatser ska deltagaren kunna boka och 

betala parkerings-/eller garageplatsen genom Konferensanläggningen.

Alla

Datum:

Till:Från:

Publik fråga 4

Dold

2023-05-30  15:18

I upphandlingen för små konferenser finns en prisbilaga. Hittar inte denna för stora konferenser över 151 
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deltagare. Finns det en som ska bifogas eller räcker det med att fylla i frågorna?

Från: Alla

Datum:

Till:

Publikt svar 2023-06-01  16:37

Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

I Stora konferenser fr.o.m. 151 deltagare finns ingen bilaga för priser. Priserna anges under avsnitt 

8-161.2.1 ”Anbudspris” i TendSign.

Alla

Datum:

Till:Från:

Publik fråga 5

Dold

2023-05-29  16:14

Kan man ha ett bokningsbolag eller ett eventbolag som referens i denna upphandling. Dvs de är bokare och 

beställare men de är inte det företaget som är på plats? Gör det någon skillnad om Bokningsbolaget själva 

är på plats under genomförandet?

Från: Alla

Datum:

Till:

Publikt svar 2023-06-01  16:37

Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

Nej, referenten ska vara det företag eller den myndighet som har beställt och genomfört konferensen 

för den egna verksamhetens behov.

Alla

Datum:

Till:Från:

Publik fråga 6

Dold

2023-06-01  09:15

Vi har en konferensanläggning och vi behöver använda oss av en större möteslokal som ligger i samma 

byggnad men som drivs av ett annat företag, dvs med att annat organisationsnummer. Ska de läggas in 

som en underleverantör?

Från: Alla

Datum:

Till:

Publikt svar 2023-06-01  16:37

Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

Enligt avsnitt 4.1 ”krav på Tjänsten” ska, i det fall anbudsgivaren kommer att använda en särskild 

Underleverantör för att uppfylla kravet på DRIFT av konferensverksamheten, detta anges i Anmälan 

om särskild Underleverantör. En underleverantör av lokaler behöver därmed inte anmälas som särskild 

Underleverantör.

Alla

Datum:

Till:Från:

Publik fråga 7

Dold

2023-06-01  11:27

Vad hittar jag prisbilagan? I de andra upphandlingarna som hör ihop med denna så ligger de under 

Underlag- Bifogade dokument.

Från: Alla

Datum:

Till:

Publikt svar 2023-06-01  16:37

Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

Se svar fråga 4.

Alla

Datum:

Till:Från:

Publik fråga 8

Dold

2023-06-02  09:37

De referenser som ska lämnas (3 st), är det krav på statliga myndigheter eller kan det vara referenser som 

är i rätt storleksordning oavsett företag?

Från: Alla

Datum:

Till:

Publikt svar 2023-06-07  16:17

Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

Det är inte något krav att referenskunderna ska vara statliga myndigheter.

Alla

Datum:

Till:Från:

Publik fråga 9

Dold

2023-06-02  10:33

Hej, jag har 2 frågor om referenser.

1. Måste det vara ett företag eller kan det vara en ideell organisation?

2. Måste referensen ha haft ett möte eller kan det vara en möteslokal som används för middag för + 151 

personer?

Från: Alla

Datum:

Till:

Publikt svar 2023-06-07  16:17

Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

Svar 1: Referenskunden kan vara en ideell organisation. 

Svar 2: Enligt avsnitt 8–161.2.2 "Tilldelningskriterium Kvalitet" ska referensuppdragen uppfylla 
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följande fyra krav för att vara godkända: a) Konferens för minst 151 deltagare. b) Möteslokal för minst 

151 deltagare. c) Konferensen ska ha innehållit någon form av förtäring (såsom lunch, fika och/eller 

middag). d) Utförts under perioden fr.o.m. 2018-01-01 t.o.m. 2023-06-19.

Alla

Datum:

Till:Från:

Publik fråga 10

Dold

2023-06-02  15:16

Vi har skickat in anbud för konferenser från 151 pers och upp. Såg nu att en av våra referenser inte fyllt i 

datumet när deras konferens ägde rum. Är det ok ändå eller måste vi återkalla anbudet och be referensen 

fylla i på nytt?

Från: Alla

Datum:

Till:

Publikt svar 2023-06-07  16:17

Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

Anbudet måste återkallas och skickas in på nytt i TendSign med kompletta uppgifter. Vid behov av 

teknisk support vänligen kontakta TendSign support.

Alla

Datum:

Till:Från:

Publik fråga 11

Dold

2023-06-07  16:00

Om myndigheten vill ha middag i samband med sin konferens och ramavtalsleverantören har ramavtal i 

exempelvis dagkonferensupphandlingen där det finns en prislista för middag. Kan myndigheten då begära 

det priset på middagen eller sker det genom förnyad konkurrensutsättning?

Från: Alla

Datum:

Till:

Publikt svar 2023-06-09  11:17

Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

Enligt avsnitt 1.11 "Metod för Avrop och tilldelning av Kontrakt" sker Avrop genom en andra 

konkurrensutsättning. Detta innebär att samtliga Ramavtalsleverantörer inom ett geografiskt 

anbudsområde (kommun/kommundel) på nytt bjuds in att lämna anbud i enlighet med de villkor som 

anges i Ramavtalet.

Alla

Datum:

Till:Från:

Publik fråga 12

Dold

2023-06-07  16:00

En rätt, avser det lunch eller middag eller kan det gälle både och?

Från: Alla

Datum:

Till:

Publikt svar 2023-06-09  11:17

Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

Takpris varm enrätters-måltid inkl. måltidsdyck och kaffe/te per deltagare i avsnitt 8-161.2.1 fråga b) 

kan avse både lunch och middag enligt avropande myndighets önskemål.

Alla

Datum:

Till:Från:

Publik fråga 13

Dold

2023-06-07  16:52

Kan man skriva så här när det gäller hyrbidmöten för denna upphandling.

"Stora Möten med +151 deltagare kräver oftast mer avancerad teknisk utrustning för hybridmöten. Vilken 

teknisk lösning som kan erbjudas beror helt på vilka krav myndigheten har. Vi samarbetar med en extern 

teknikleverantör som kan tillhandahålla de flesta önskemål som en myndigheterna kan ha. Denna utrustning 

tas fram i samråd med myndigheten och vår tekniska leverantör efter behov". Det är svårt att ge exempel 

när det gäller 151+ antal deltagare.

Från: Alla

Datum:

Till:

Publikt svar 2023-06-09  11:17

Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

I avsnitt 8-161.3.3.2 "Teknisk utrustning" fråga b) ska anbudsgivaren beskriva vilken teknisk 

utrustning som Konferensanläggningen kan erbjuda för digitala möten och/eller hybridmöten.

Alla

Datum:

Till:Från:

Publik fråga 14

Dold

2023-06-07  16:54

Vad menar ni med en projektledare/eventkoordinator?

Vi har personal innan mötet som sköter all avstämning med myndigheten och det finns naturligtvis personal 

på plats som hjälper till när konferensen genomförs. Men menar ni en dedikerad person på plats under 

själva genomförandet som bara är där för myndigheten?

Från: Alla

Datum:

Till:

Publikt svar 2023-06-09  11:17

Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

Behovet av projektledarens/eventkoordinatorns omfattning av uppdrag definieras vid en andra 

konkurrensutsättning.

Sida 8 av 9Utskrivet: 2023-08-09  09:58



Alla

Datum:

Till:Från:

Publik fråga 15

Dold

2023-06-07  10:46

Under pandemin och efter efter så var fick vi inga stora konferens på över 100 gäster, tyvärr. Så jag få gå 

tillbaka till 2019 och de kontakt personer som hade hand om dessa event har lämnat. Hur skall jag då göra 

med referens upptagning?

Från: Alla

Datum:

Till:

Publikt svar 2023-06-09  11:17

Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

Enligt avsnitt 8-161.2.2 "Tilldelningskriterium Kvalitet" ska referenskunden besvara frågorna a-c) för 

respektive referensuppdrag.  Detta förutsätter att någon person som är väl insatt i hur det aktuella 

referensuppdraget har utförts kan besvara frågorna. Notera att referensuppdrag är ett KRITERIUM 

som ger poäng i utvärderingen och inte ett krav.

Alla

Datum:

Till:Från:

Publik fråga 16

Dold

2023-06-09  13:49

Om vi i dagsläget har minimum 40 i Creditsafe och inte anger något alternativt sätt att styrka vår 

ekonomiska ställning i fråga 5.6.2.1.b kommer ni då ändå att begära in ett alternativt sätt att styrka vår 

ekonomiska och finansiella ställning? Eller måste man som en säkerhet ange ett alternativt sätt i fråga b 

trots att man i dagsläge har min. 40?

Jag vill säkerställa så att vi inte blir diskvalificerade om vi skulle gå under gränsen och tycker inte att era 

tidigare svar är tillräckligt tydliga så därför frågar jag igen. Tacksam för förtydligande.

Från: Alla

Datum:

Till:

Publikt svar 2023-06-12  17:57

Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

Anbudsgivaren ska enligt avsnitt 5.6.2 ”Ekonomisk och finansiell ställning” uppfylla kravet på 

ekonomisk och finansiell ställning (rating enligt kreditupplysningsföretaget Creditsafe AB:s register på 

lägst 40) vid Kammarkollegiets kontrolltillfälle dvs. vid kvalificeringen samt under Ramavtalstiden. I de 

fall anbudsgivaren vid kontrolltillfället i samband med kvalificeringen INTE uppfyller kravet på 

ekonomisk och finansiell ställning begär Kammarkollegiet, som ett kompletterande dokument enligt 

avsnitt 5.8 ”Sammanställning över kompletterande dokument” pkt 6, in en annan utredning till 

styrkande av krav på ekonomisk ställning enligt avsnitt 5.6.2.1 ”Alternativa sätt att styrka ekonomisk 

och finansiell ställning”.

Alla

Datum:

Till:Från:

Publik fråga 17

Dold

2023-06-14  10:00

Vi hittar ingen prisbilaga för "Stora konferenser och möten 2022, (från och med 151 deltagare)".

Lämnar vi pris på ett annat sätt än de övriga kategorierna där prisbilaga ligger bifogat?

Från: Alla

Datum:

Till:

Publikt svar 2023-06-15  15:52

Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

Se svar fråga 4.

Alla

Datum:

Till:Från:

Publik fråga 18

Dold

2023-06-14  10:28

Om vi kommer med som ny medlem nån gång i oktober. Är det då möjligt att börja sälja i november om det 

kommer en förfrågan för januari 2024?

Från: Alla

Datum:

Till:

Publikt svar 2023-06-15  15:52

Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

Nej. Avrop från Ramavtalet kan tidigast ske 2024-01-01. Se avsnitt 1.7 "Ramavtalets ingående och 

löptid".

Alla

Datum:

Till:Från:

Publik fråga 19

Dold

2023-06-13  14:55

Är det korrekt uppfattat att angivet takpris för varm 1-rätters måltid avser någon typ av måltid?

Från: Alla

Datum:

Till:

Publikt svar 2023-06-15  15:52

Statens inköpscentral vid Kammarkollegiet

Ja takpriset som efterfrågas gäller varm enrätters-måltid inklusive måltidsdryck och kaffe/te. 

Avropsberättigade väljer om måltiden ska utgöra en lunch eller middag.
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